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Anonymizováno dle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 

Zápis                                        Z7/003 
ze  3. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 12.03.2015  

v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 
 

Materiály: Rozneseny /06.03.2015 včetně nosiče CD/ 
 

Materiály rozdané u prezence:  
10.1 Informace (§ 97 zák. 128/2000 Sb.) o vyhodnocení koncepčních variant  I/41 – 

Bratislavská radiála 
 
Program zasedání: 

1. Zahájení 
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 
3. Informace o změně rozpočtové skladby pro rok 2015 – schváleného rozpočtu roku 

2015 
4. Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 
5. Rozpočtová opatření 
6. Smlouvy na poskytnutí dotací z rozpočtu roku 2015 
7. Prodej, směna majetku města Brna 
8. Změny ÚPmB 
9. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna 
10. Závazné stanovisko MČ Brno-jih k Bratislavské radiále 
11. Různé 

 

Přítomni:  17 členů ZMČ Brno-jih  - viz prezenční listina 
Nepřítomni:    Ing. Petr Dočekal (omluven) 

      Roman Rektořík (omluven)                  
 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.04 h – stav 18 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 3. zasedání ZMČ Brno-jih.                   
Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály (+ nosič CD) 06.03.2015, které 
byly řádně zveřejněny a vyvěšeny. U prezence zastupitelé obdrželi materiál:                                   
10.1 Informace (§ 97 zák. 128/2000 Sb.) o vyhodnocení koncepčních variant  I/41 – 
Bratislavská radiála 
 
 

1.1 Program zasedání 
 

Hlasování:  pro – 17        proti – 0           zdržel se – 0 
Program zasedání byl schválen 
 
 

1.2 Schválení zápisu 2. ZMČ Brno-jih  Z7/002 ze dne 18.12.2014  
 

Hlasování:  pro – 17         proti – 0          zdržel se – 0 
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Zápis 2. zasedání ZMČ Brno-jih Z7/002 byl schválen bez připomínek.  
1.3  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

pí  Jiřina Bočková 
pí Bc. Hana Vilámová 
Hlasování: pro – 15   proti – 0    zdržel se – 2          

 
Za ověřovatele zápisu byli schváleni pí Jiřina Bočková a pí Bc. Hana 
Vilámová. 
 
 
Zapisovatelkou zápisu zasedání ZMČ Brno-jih ur čil pan starosta paní Danuši 
Pažoutovou a pí Ing. Ivanu Kloboukovou.  

 
 
ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

Dotazy, připomínky, podněty občanů – v délce 30 minut – 18,08 h 
Pan starosta vyzval přítomné občany, aby se přihlásili, pokud mají nějaké dotazy.  
 
 
xxx – 1) Dotaz v jakém stavu je boj proti hazardu  v MČ a jestli se něčeho podařilo 

dosáhnout? 
  2) Hospoda U Mikešů – přes půlnoc se vyhrává (reprodukovaná hudba 

- rušení nočního klidu), loni např. i v době Velikonoc. 
 
p. starosta – 1) Provozovnám se postupně odebírají licence, ty podávají rozklad. 

         2)Hospoda U Mikešů – ve vyhlášce je provoz do 22.00 hod.  Na základě 
skutečnosti prověříme s MP. 

 
xxx – Dotaz zda může vznést připomínky teď nebo v rámci jednotlivých bodů? 
p. starosta – V rámci jednotlivých bodů. 
 

ad 3) Informace o změně rozpočtové skladby pro rok 2015 –
schváleného rozpočtu roku 2015 

 
3.1 Informace o změně rozpočtové skladby pro rok 2015 – schváleného 

rozpočtu roku 2015 (zákonná úprava rozpočtové skladby) 
                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 4. zasedání dne 21. 1. 2015 

 
Komentář: 
Dne 6. 1. 2015 informoval MMB ORF o skutečnosti, že s účinností od 1. 1. 2015 byla 
uveřejněna ve sbírce zákonů dne 31.12.2014 vyhláška č. 362/2014 Sb., kterou se mění 
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vyhláška č. 332/2002 Sb., o rozpočtové skladbě, ve znění pozdějších předpisů. Nová vyhláška 
pevně stanovuje k položkám celého podseskupení 413x a 534x zařazení na oddíl § 6330. 
 
Pro MČ se bude jednat dle pokynu MMB ORF o tento dopad. 
- v příjmech uvádět u položky 4131, 4137 oddíl § 6330 (podle posledního pokynu z MMB 

ORF bylo uvedeno bez oddílu §).  
- ve výdajích u položky 5341, 5347 uvádět oddíl § 6330 (podle posledního pokynu MMB 

ORF bylo uvedeno dle příslušného odvětví)  
 
Pro úplné vysvětlení je přílohou tohoto materiálu zaslaný mail z MMB ORF Ing. Michaelou 
Kratochvílovou. 
 
Pozn.: MMB ORF – Magistrát města Brna  Odbor rozpočtu a financování 
 
 
Usnesení: ZMČ Brno-jih bere na vědomí informaci o změně rozpočtové 

skladby pro rok 2015 – schválený rozpočet a provedení změn schváleného 
rozpočtu pro rok 2015 dle zákonné úpravy rozpočtové skladby sdělené MČ 
Brno-jih prostřednictvím MMB ORF. 

 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 4) Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih  
 
4.1 Doplnění  „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih ur čených 

k postupné realizaci“  
                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 6. zasedání dne 18. 2. 2015 

 
Tech. připomínka Ing. Haranta: v komentáři chybně uvedena kapitola – bod č. 8 kap. 39                
str. 1 , správně má být bod č. 8 kap. 739  str. 1 (vypadla číslice 7). 
 
p. starosta – bude zapracováno do materiálu. 
 
Komentář: 
A. Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih  doplňujeme bod č. 1 kap. 714 str. 1, bod č. 8 

kap. 719 str. 1, bod č. 9 kap. 719 str. 1, bod č. 10 kap. 719 str. 1 a bod č. 8 kap. 739                
str. 1 v „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci“ 
následovně:  

 
Kap.714 – Školství 
1. Rekonstrukce a modernizace budovy ZŠ Bednářova 28 
 
Kap.719 – Vnitřní správa 
8.   Rekonstrukce a modernizace budovy hasičky Břeclavská 12 
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9.   Rekonstrukce a modernizace budovy Havránkova 82 
10. Rekonstrukce a modernizace budovy Mariánské náměstí 13  
Kap.739 – Místní hospodářství 
8.  Plotní 61 – rekonstrukce domu 
 
B. Upravujeme název investiční akce bodu 1.1 kap. 714 – Školství str. 3  

1.1 MŠ Záhumenice 1                                                                  z prostředků MMB    
a) výměna oken 
b) zateplení budovy (investice)   na následující znění: 

 
Kap. 714 - Školství 
1.  Rekonstrukce a modernizace budovy MŠ Záhumenice 1         požadovat na MMB 
                                                                                                         popř. z vlastních zdrojů 
 
Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje doplnění bodu č. 1 kap. 714 str. 1, bodu č. 8                   

kap. 719 str. 1, bodu č. 9 kap. 719 str. 1, bodu č. 10 kap. 719 str. 1 a bodu č. 8 
kap. 739 str. 1 v „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených 
k postupné realizaci“ a úpravu názvu investiční akce bodu č. 1 kap. 714 
str. 3 v daném rozsahu a doporučuje ZMČ Brno-jih jejich odsouhlasení. 

 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 5) Rozpočtová opatření 
 

5.1 Rozpočtové opatření č. 1/2015   
                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 4. zasedání dne 21. 1. 2015 

 
Komentář:   
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
-  

Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  
- na vypracování projektové dokumentace pro opravu kanalizace a dopracování zateplení na 

MŠ Brno, Hněvkovského 62, p.o. 

 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 1/2015 – viz příloha. 
  

                                  

Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
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5.2 Rozpočtové opatření č. 2/2015   
                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 6. zasedání dne 18. 2. 2015 

 
Komentář: 
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
- financování z uspořených finančních prostředků minulých let  
Na straně výdajů se jedná o:  
- povýšení položky na novou investiční akci „Rekonstrukce a modernizace budovy hasičky 

Břeclavská 12“, na investiční akci s novým názvem „Rekonstrukce a modernizace budovy 
MŠ Záhumenice“ a dále na opravy a udržování ZŠ Bednářova 28. 

 
 

Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 2/2015 – viz příloha. 
  

                                  

Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
Tech. připomínka Ing. Böhmové: Požádala p. starostu, zda by mohl kvůli občanům vysvětlit, 
oč v rozpočtových opatřeních jde. Zastupitelé mají materiály, ale občané nevědí, co se v RO 
schvaluje. 
 
Pan starosta se vrátil k RO č. 1/2015 a vysvětlit dle komentáře. Rovněž u RO č. 2/2015 podal 
vysvětlení v komentáři. 
 
 
 

5.3 Rozpočtové opatření č. 3/2015  
                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 7. zasedání dne 4. 3. 2015 

 
Komentář: 
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
-  navýšení odvodu z investičních fondů MŠ a ZŠ ve výši odpisů, navýšení položky za 

poskytnutý neinvestiční dar na pořádání kulturní akce (ples MČ Brno-jih). 
Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  
- navýšení příspěvku na provoz ve výši odpisů MŠ a ZŠ; navýšení položky na provoz ZŠ na 

úhradu zájezdu, který má být odměnou a motivací pro žáky; navýšení položky na opravy a 
udržování majetku MČ Brno-jih ve výši předpokládané částky opravy topného systému 
v budově radnice Mariánské náměstí 13. 

 
 

Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 3/2015 – viz příloha. 
  

                                  

Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
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Usnesení bylo přijato 
 
Mgr. Haluza –  Dotaz ohledně topného systému budovy radnice Mariánské nám. 13. Doposud 

vše fungovalo, zda někdo nezačal do systému zasahovat? 
p. starosta – Topný systém přestal fungovat. Problémy s ventily. Požádal p. tajemníka                      

o doplnění informací. 
p. tajemník – Vzduchotechnika za dobu svého užívání „odešla“ – zateklo do systému – odešly 

trysky. Musela se provést oprava – způsobila  to tzv. „vyšší moc“. 
 
 

ad 6) Smlouvy na poskytnuté dotací z rozpočtu roku 2015 
 

6.1  Smlouvy o poskytnutí dotací z rozpočtu roku 2015 MČ Brno-jih     
                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 6. zasedání dne 18. 2. 2015 

 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 6. zasedání dne 18. 2. 2015. RMČ Brno-jih projednala 
materiál týkající se dotací poskytovaných z rozpočtu roku 2015. V tabulce jsou uvedeny 
organizace, kterým RMČ Brno-jih výši dotace upravila, schválila a rovněž organizace, 
kterým tato dotace schválena nebyla. Jedná se také o schválení znění smluv uzavíraných 
mezi organizacemi viz tabulka a Statutárním městem Brnem-městskou částí Brno-jih, 
Mariánské náměstí 13, 617 00 Brno. RMČ Brno-jih doporučila ZMČ potvrdit její stanovisko.  
 
Zdůvodnění:  
Jedná se o smlouvy na poskytnutí neinvestičních a investičních dotací z rozpočtu roku 2015 
MČ Brno-jih ve výši schváleného (upraveného) rozpočtu pro rok 2015 viz tabulka. Zároveň 
se jedná o podporu de minimis, tj. podporu malého rozsahu.  
 

Název organizace Částka dotace 
1a. Základní umělecká škola, PO ImK, Slunná 11, Brno 617 00 25.000,-- Kč 
1b. Základní umělecká škola, PO ImK, Slunná 11, Brno 617 00 39.000,-- Kč 
2.FC Sparta Brno, občanské sdružení, Mariánské nám.3, Brno 617 00 120.000,-- Kč 
3. TJ Sokol Brno-jih, občanské sdružení, Pompova 22, Brno 617 00 70.000,-- Kč 
4a. TJ Lokomotiva Brno H.Heršpice, občanské sdružení, Sokolova 2, Brno 619 00 120.000,-- Kč 
4b. TJ Lokomotiva Brno H.Heršpice, občanské sdružení, Sokolova 2, Brno 619 00 76.000,-- Kč 
5. Skaut-český skauting ABS Brno, Středisko Lesní moudrost, Pellicova 2, Brno 602 00 15.000,-- Kč 
6. Svaz důchodců ČR MO Brno, Klub seniorů Komárov, Tuháčkova 25, 617 00 30.000,-- Kč 
7.Svaz důchodců ČR MO Brno, Klub důchodců H.Heršp., Bednářova 28, 619 00 25.000,-- Kč 
8. Český svaz bojovníků za svobodu, základní organizace Č.27, Svatoplukova 268/84, 
Brno, 615 00 

3.000,-- Kč 

9. SDH Brno-Přízřenice, Břeclavská 291/12, Brno 619 00 45.000,-- Kč 
10. Brněnský svaz malé kopané, o.s., Moldavská 21, Brno 625 00 =0,-- Kč 
11. Dotyk o.p.s., Vysoké Popovice 253, 664 84 5.000,-- Kč 
12. Římskokatolická farnost u kostela sv. Jiljí Brno-Komárov, Černovická 2a, Brno 45.000,-- Kč 
13. Honební společenstvo Modřice I.-Brno-jih, Masarykova 132, 664 2 Modřice 10.000,-- Kč 
14. Sdružení tradičního Kung Fu Brno, Kuklenská 8, 615 00 Brno =0,-- Kč 
15. Svaz tělesně postižených v České republice, o.s., Mečová 5, 602 00 Brno =0,-- Kč 
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CELKEM DOTACE pro rok 2015 628.000,-- Kč  
Proběhla diskuse ohledně výše příspěvku pro FC Sparta Brno a TJ Lokomotiva Brno                      
H. Heršpice.  Pan Mgr. Haluza požadoval navýšení příspěvku pro FC Sparta.  
 

Mgr. Haluza – Dotaz, jakým způsobem byla výše stanovena? Ve Spartě je mnohem více 
„žáčků“, náklady jsou vyšší a hrají vyšší ligu. Má Lokomotiva také 13 mládežnických 
družstev jako Sparta? 
 
p. starosta – Byli se informovat v ČMFS – počet registrovaných žáků je téměř stejný u obou 
klubů (u Sparty je vyšší pouze o 10 žáků). 
 

Mgr. Josef Haluza předložil písemný návrh na změnu usnesení: 
„Zvýšení výši dotace FC Sparta Brno z částky 120.000,- Kč na 210.000,- Kč.“ 
                     
Pan starost nechal hlasovat o (NZU) Mgr. Haluzy: 
Hlasování:     pro – 7         proti – 8         zdržel se – 2 
Návrh Mgr. Haluzy nebyl přijat 
 
 

Hlasování o původním návrhu usnesení: 
Usnesení:  ZMČ Brno-jih schvaluje výši dotace a znění smluv uzavíraných 

mezi organizacemi viz tabulka a Statutárním městem Brnem-městskou 
částí Brno-jih, Mariánské náměstí 13, 617 00 Brno.  

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 
 
 

ad 7) Prodej, směna majetku města Brna 
 

7.1   Žádost paní xxx a žádost paní xxx, o vyjádření pro MMB MO k 
 prodeji  pozemku  p.č. 1736/3, v k.ú. Horní Heršpice,  za účelem 
využití jako zahrada. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 4. zasedání dne 21. 1. 2015 
 

Mgr. Haluza – Dotaz jak to je s aktualizací ÚPmB. V tomto bodě a zároveň i v dalších nejsou 
vyjádření z OÚPR MMB. Požadoval v předkládaných materiálech vyjádření OÚPR MMB. 
Aktualizace byla zrušena, vyjádření OÚPR jsou zastaralá. 
 
p. starosta – Územní plán se vrátil do původní podoby. Požádal vedoucí SÚ o podání 
informace. Nyní se vyjadřují k prodeji pozemku a ne k ÚP.  
 
Ing. Hana Burianová (vedoucí SÚ) – Rozhodnutím krajského soudu dne 23.1.2015 bylo 
zrušeno Opatření obecné povahy č. 3/2014 statutárního města – Změna Územního plánu 
města Brna „Aktualizace ÚPmB“. Je platný ÚPmB do 15. 8. 2014. 
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p. tajemník – V jiné souvislosti jsme požádali o aktualizaci  Odbor investiční MMB (OI). Pan 
Vacek (vedoucí MO) má vyjádření u sebe. 

 

Ing. Lubor Vacek (vedoucí MO) – Proti aktualizaci u platného ÚP nedošlo ke změně (plochy 
pro zemědělství). 
 

p. starosta – Uvedl, že nyní se vyjadřují k prodeji pozemku a ne k ÚP.  
Usnesení:    ZMČ Brno-jih doporučuje   prodej pozemku p.č. 1736/3 v k.ú. Horní 

Heršpice, za účelem využití jako zahrada. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému 
odboru vyrozumět písemně žadatele a  MO MMB. 

 
 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0          (nehlasoval – 1) 
Usnesení bylo přijato 
 

                                   
7.2  Žádost MMB MO, se sídlem Malinovského nám. 3, 601 67  Brno,                      

o vyjádření k využití předkupního práva k nemovité věci podle zákona 
č. 183/2006 Sb. (stavební zákon) – na pozemky p.č. 835/5 a p.č. 835/37, 
k.ú. Přízřenice. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 3. zasedání dne 7. 1. 2015 
 

Mgr. Haluza – Opět uvedl, že zde chybí vyjádření z OÚPR MMB, která se dávají i 
k odprodeji pozemku (bývá to pravidlem).  
 

p. starosta – Opět uvedl, že hlasují o odprodeji pozemku a ne o ÚP.  
 

Usnesení:   ZMČ Brno-jih  
                      - doporučuje  výkup pozemků p.č. 835/5 a p.č. 835/37, v k.ú. Přízřenice, 

z úrovně statutárního města Brna dle předkupního práva  podle § 101 
stavebního zákona ve prospěch statutárního města Brna,   na základě opatření 
obecné povahy č. 3/2014 Změna Územního plánu města Brna “Aktualizace 
ÚPmB “ vydané dle §54 odst.2 zákona č.183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů, 
Zastupitelstvem města Brna na Z6/035 zasedání konaném dne 17.6.2014 a 
účinné od 14.8.2014 uváděných jako Veřejné prostranství - komunikace a 
prostranství místního významu (veřejný dopravní prostor), 

                       - nedoporučuje  výkup pozemků p.č. 835/5 a p.č. 835/37, v k.ú. Přízřenice, 
z úrovně městské části Brno-jih.  

                       

Usnesení platí i pro další pozemky určené pro veřejný dopravní prostor - plochy 
na pozemcích p.č. 483/66, 483/80, 483/82, 483/83, 598/1, 598/2, 599, 643/1, 
643/2, 643/4,  643/5, 644, 735/1, 735/2, 735/3, 735/4, 757, 758, 835/7,  937 vše  
v k.ú. Přízřenice. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět 
písemně žadatele a  MO MMB. 

 
Hlasování:     pro – 12         proti – 1         zdržel se – 4 
Usnesení bylo přijato 
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7.3 Žádost společnosti VÚSH, a.s., Hněvkovského 30/65, 617 00 Brno,                  
IČ: 494 53 874 o vyjádření ke směně části pozemku p.č. 486/9 o výměře 
798 m2 - ve vlastnictví žadatele, za pozemky p.č. 516/1, p.č. 517/1,               
p.č. 518/1 a p.č. 518/29 o souhrnné výměře 798 m2 - ve vlastnictví 
statutárního města Brna, vše v k.ú. Komárov, za účelem rozšíření 
podnikatelských aktivit společnosti. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 6. zasedání dne 18. 2. 2015 
 

Ing. Harant – Velice podstatnou částí v této věci je vyjádření OI MMB ohledně dotčení 
pozemku sítěmi. Vyjádření je k jiné firmě a jinému pozemku. 
 
p. tajemník – Vyžádali jsme si stanovisko OI, které během dneška došlo a  požádal                         
Ing. Vacka, aby toto stanovisko přečetl. 
 
Ing. Lubor Vacek (vedoucí MO) – předložil k nahlédnutí p. Haluzovi výše zmiňované 
vyjádření OI MMB, přečetl jej a předal Ing. Harantovi. OI z hlediska uložení inženýrských 
sítí nemá námitky. 
 
Mgr. Haluza – doporučuje, aby stránky v materiálech byly číslovány a dále v zákresech 
vyšrafováno vlastnictví (př. str. 6 – nedává „logiku“ – části pozemků). 
 
p. starosta – Naopak, je to obráceně, ze zbytků budeme mít ucelenou část pozemku. Zároveň 
poděkoval za připomínku. 
 

Usnesení:   ZMČ Brno – jih doporučuje směnu části pozemku p.č. 486/9 o výměře                  
798 m2 - ve vlastnictví žadatele za pozemky p.č. 516/1, p.č. 517/1, p.č. 518/1               
a p.č. 518/29 o souhrnné výměře 798 m2 - ve vlastnictví statutárního města 
Brna, vše v k.ú. Komárov, pro společnost VÚSH, a.s., Hněvkovského 
30/65, 617 00 Brno, IČ: 494 53 874, za účelem rozšíření 
podnikatelských aktivit. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět 
písemně žadatele a  MO MMB. 

 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 8) Změny ÚPmB 

 
8.1  Vyjádření ke změně Územního plánu města Brna. Změna spočívá 

v převedení ploch pro dopravu na plochy stavební pro bydlení na 
pozemcích parc. č. 1955/1, 1955/3 v k.ú. Horní Heršpice. Žadatel: xxx. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 5. zasedání dne 4. 2. 2015 
Mgr. Haluza – Opět požadoval vyjádření OÚPR MMB. Vyloženě se jedná o změnu ÚPmB, 
chybí zde vyjádření. Domnívá se, že není dobré se takto vyjadřovat ke změně ÚP. To stejné se 
týká druhého materiálu. 
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Usnesení:    ZMČ Brno-jih na základě doporučení RMČ Brno-jih souhlasí se                                    

změnou ÚPmB, týkající se změny funkčního typu plochy na pozemcích 
parc. č. 1955/1, 1955/3 v k.ú. Horní Heršpice – se změnou  ploch pro dopravu 
na plochy stavební pro bydlení. 

  
 
Hlasování:     pro – 10         proti – 2         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
 
 

8.2   Vyjádření ke změně územního plánu města Brna. Žádost o vyjádření 
ke změně územního plánu města Brna. Pozemky parc.č. 1734/2, 
1736/1, 1736/2, 1737/3, 1737/4, 1737/1, 1738/1, 1734/1, 1735 v k.ú. 
Horní Heršpice. Návrh změny z ploch nestavebních na plochy 
stavební pro bydlení.  Žadatel: xxx. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 5. zasedání dne 4. 2. 2015 
 
Návrh usnesení: ZMČ Brno-jih na základě doporučení RMČ Brno-jih nesouhlasí se                                    

změnou ÚPmB, týkající se změny funkčního typu plochy na 
pozemcích parc. č. 1734/2, 1736/1, 1736/2, 1737/3, 1737/4, 1737/1, 
1738/1, 1734/1, 1735 v k.ú. Horní Heršpice – se změnou  ploch 
nestavebních na plochy stavební pro bydlení. 

 
Proběhla diskuse (Mgr. Haluza; p. xxx; xxx; p. Janíček; Ing. Burianová; p. starosta;                     
Ing. Böhmová) 
 
Mgr. Haluza – Chybí vyjádření OÚPR MMB, abychom věděli, jaký náhled na věc mají oni, 
V materiálech nejsou žádné podklady. 
 
p. xxx – z Plzně se přestěhovali, chtěli vystavět rekreační objekt. Bylo jim řečeno, že „to 
půjde“. Proběhla změna, když si podávali žádost o stavební povolení. Měli příslib, že za 
určitých parametrů mohou postavit. 
 
xxx – V rámci aktualizace ÚP si nebudou moct postavit ani „psí boudu“. Bylo jim řečeno, že  
MČ nemíní bojovat s těmi, co mají černé stavby. Doporučili jim, aby podali společnou žádost 
se sousedy (5 lidí). Je jí líto, že poslouchali, co říkají úředníci. Šetřila celý život (1 mil + něco 
stál pozemek). 
 
p. Marek Janíček – Dotaz, kdy kupovali pozemek. 
 
xxx – Kupní smlouva 1. 9. 2014. Pozemek kupovali společně s „mladými“, ti bydleli v Plzni. 
 
p. xxx  – Bydlí v bytě, ale chtěli rekreační objekt. 
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Ing.  Burianová – Z paměti nezná vyhlášku, ale podívá se a zjistí. 
p. starosta – V žádosti se nemluví o rekreačním objektu? Důvodem, proč RMČ nesouhlasila 
se změnou ÚPmB – nejsou tu sítě, kanalizace. 
 
xxx – Bylo jim to tak doporučeno. Dotaz, zda teď mohou postavit (chatku – rekreační objet)? 
 
p. Marek Janíček – Doporučuje stáhnout tento bod z jednání a vyžádat si stanovisko OÚPR 
MMB, vzhledem k aktualizaci ÚPmB. 
 
Ing. Böhmová – Podporuje názor p. Janíčka. Vyjádření OÚPR jsou nutná. MČ při projednání 
doporučuje – dává  vyjádření pro město Brno. MČ má pozemky pouze svěřeny.   
 
 
Pan Marek Janíček předložil písemný návrh na změnu usnesení: 
„Navrhuji stažení bodu č. 8.2 ze zasedání Zastupitelstva 3. dne 12. 3. 2015“. 
                     
Pan starost nechal hlasovat o (NZU) p. Janíčka: 
Hlasování:     pro – 14         proti – 0         zdržel se – 3 
Návrh p. Janíčka byl přijat – bod 8.2 byl stažen z programu jednání 
 

 
 

ad 9) Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna   
 
9.1 Návrh změny přílohy č. 4 vyhlášky statutárního města Brna č. 22/2010, 

o místních poplatcích v platném znění 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 5. zasedání dne 4. 2. 2015 

 
Komentář: Návrh změny v příloze č. 4 obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna 

č. 22/2010, o místních poplatcích, v platném znění, se týká sazby místního  
poplatku za vyhrazené parkovací stání. Důvodem zvýšení místního poplatku je 
nutnost regulace počtu vyhrazených parkovacích stání a řešení problematiky 
parkování v MČ. Sazba poplatku pro osobní automobily se zvyšuje z částky 
5.000,- Kč/rok  na částku 12.000,- Kč/rok. Sazba poplatku pro nákladní 
automobily se zvyšuje z částky 10.000,- Kč/rok na částku 30.000,- Kč/rok.      

 
Obsah: -  Příloha č. 4 obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. 22/2010,                           

o místních poplatcích  
 
Bc. Vilámová – Dotaz, proč došlo k tak velkému nárůstu (osobní automobily z 5.000,- Kč/rok  
na 12.000,- Kč/rok; nákladní automobily z 10.000,- Kč/rok na 30.000,- Kč/rok)? 
 

p. Pavel Reich – Sousední MČ Tuřany, která je dále od středu města, než my (viz tabulka), má 
sazbu poplatku mnohem vyšší (osobní automobily 15.000,- Kč/rok; nákladní 
automobily 40.000,- Kč/rok). Zvyšuje se poplatek za vyhrazené parkovací stání z důvodu, aby 
nedošlo k obsazení parkovacích míst firmami a movitějšími občany. 
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p. starosta – Je to uvedeno i v komentáři. 
 
Usnesení:  ZMČ Brno – jih stanovuje změnu sazby místního poplatku za 

vyhrazené parkovací stání u osobních automobilů na částku                          
12.000,- Kč/rok a u nákladních  automobilů, autobusů na částku                         
30.000,- Kč/rok. ZMČ Brno – jih ukládá odboru životního prostředí písemně 
vyrozumět Odbor rozpočtu a financování MMB. 

 
Hlasování:     pro – 11         proti – 2         zdržel se – 4 
Usnesení bylo přijato 

               
 
 
9.2 Novela obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. 12/2011, o 

regulaci veřejné produkce hudby v pohostinských zařízeních a 
restauračních zahrádkách, za účelem zabezpečení místních záležitostí 
veřejného pořádku, ve znění vyhlášky č. 7/12  

Projednáno v RMČ Brno-jih na 7. zasedání dne 4. 3. 2015 
 
Komentář:  
V příloze obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. 12/2011 jsou stanovena místa, 
na kterých lze v pohostinských zařízeních a restauračních zahrádkách veřejnou produkci 
hudby vykonávat pouze v určeném čase. Tato příloha je aktualizována každých 12 měsíců od 
nabytí účinnosti vyhlášky. 
 
V současné době jsou stanovena místa regulace hudby v pohostinských zařízeních a 
restauračních zahrádkách na ul.: Břeclavská, Černovická, Hněvkovského, Jeneweinova, 
Komárovská, Svatopetrská, Vodařská a Zelná. Tato místa se doplňují o ul.: Bohunická, 
K Lávce, K Nábřeží, Sokolova. Navrhovaná místa, na kterých lze veřejnou produkci hudby 
regulovat jsou vytipovaná jako prevence k zabezpečení místních záležitostí veřejného 
pořádku.  
 
Příloha: Příloha obecně závazné vyhlášky č. 4/2014 .... 
                           
DISKUSE: 
Mgr. Haluza – Dotaz, zda má MP vše vyjasněno ohledně vyhlášky (byl problém, jak již 
zmiňoval xxx – hlasitá hudba). Např. samospráva prodlouží provoz do 12-ti hodin, ale hudba 
by se měla ztlumit. Došlo k jednoznačnému výkladu vyhlášky z pohledu MP. 
p. tajemník– Je to o výkladu a přístupu MP. Jsou tu od toho, aby vyžadovali vyhlášky, ale MP 

si to vykládá jinak – má provádět kontrolu. 
 
p. starosta – Vyhláška je stále stejná, jen se rozšiřuje o ul. Bohunická, K Lávce, K Nábřeží a 

Sokolova. 
Ing. Böhmová – Na pořádané akce MČ vydá souhlasí  a povolí akci. Problém až začne jaro, 

léto. Buď nepovolit nebo řešit problém a zabývat se jím přes MP. 
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Ing. Harant – 1) Vyvolat jednání s MP; 2) V každé ulici je 1 restaurační zařízení                             
(ul. Sokolova), ale v ul. Zelná, tam jsou 3 restaurace. 
 
p. tajemník– Musí být uvedena celá ulice. 
 
p. starosta – S MP budeme řešit problém. 
 
xxx – Musí být jasně napsáno (bez jakéhokoliv prodloužení). 
 
Ing. Rusler (vedoucí OŽP) – U vydaného Rozhodnutí je vše uvedeno  - vypsáno. Nepovoluje 
se rušení nočního klidu. 
 
p. starosta – Zavazujeme se, že MP poučíme. 
 
p. tajemník– Probíhá VŘ na vedení MP. Jak dopadlo, budeme informovat na příštím zasedání 
ZMČ Brno-jih. 
 
Pan starosta přečetl návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 
Usnesení:  ZMČ Brno – jih schvaluje doplnění stávajících míst pro regulaci veřejné 

produkce hudby v pohostinských zařízeních a v restauračních zahrádkách                      
o ul. Bohunická, K Lávce, K Nábřeží a Sokolova. ZMČ Brno – jih 
ukládá odboru životního prostředí písemně vyrozumět Odbor vnitřních věcí 
MMB.  

 
Hlasování:     pro – 16         proti – 1         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
                                                                               
9.3 Žádost MMB OŽP o sdělení, zda MČ Brno-jih p ředkládá možnost 

provedení změn v příloze OZV č. 21/2011, v platném znění, týkajících se 
úpravy konkrétních podmínek pro spalování suchých rostlinných 
materiálů, které jsou obsahem přílohy OZV č. 21/2011 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 7. zasedání dne 4. 3. 2015 
 

Komentář:  
V příloze obecně závazné vyhlášky č. 21/2011, kterou se stanovují podmínky pro spalování 
suchých rostlinných materiálů jsou uvedeny podmínky pro spalování v 
jednotlivých městských částech statutárního města Brna. MČ Brno-jih nepožaduje provedení 
změn v této příloze, pálení je stanoveno bez omezení, celoročně. 
Obsah (přílohy): 
  - dopis MMB OŽP  
  - příloha vyhlášky 
 
Usnesení:  ZMČ Brno-jih schvaluje stávající znění přílohy obecně závazné 

vyhlášky č. 21/2011, v platném znění, kterou se stanovují podmínky pro 
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spalování suchých rostlinných materiálů ve statutárním městě Brně. 
Zastupitelstvo ukládá Odboru životního prostředí písemně vyrozumět MMB 
OŽP. 

 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
 

ad 10) Závazné stanovisko MČ Brno-jih k Bratislavské radiále   
 

10.1 Informace (§ 97 zák. 128/2000 Sb.) o vyhodnocení koncepčních variant  
I/41 – Bratislavská radiála  

Projednáno v RMČ Brno-jih na 7. zasedání dne 4. 3. 2015 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 8. zasedání dne 9. 3. 2015 

Materiál předložený u prezence 
 
Vyhodnocení provedeno na základě  dokumentace zpracované projekční kanceláří PK 
OSSENDORF s.r.o., Tomešova 1, Brno.  
 
Obsah (přílohy):     Situace - varianta A a D 
 
Projednáno v komisi výstavby a životního prostředí dne 2. 3. 2015.  
 
RMČ informuje členy ZMČ a občany: 
RMČ Brno-jih po projednání v  komisi výstavby a životního prostředí ve věci umístění I/41 – 
Bratislavská radiála, požaduje pro dopracování variantu „F“ dle přílohy 
„Vyhodnocení aktuálního stavu přípravy“ a zároveň doporučuje k dalšímu zpracování  dle 
předložené dokumentace „Vyhodnocení koncepčních variant I/41 – Bratislavská 
radiála“  variantu A a variantu D ( z varianty „F“) . 
 
Informace pana místostarosty: Dne 2. 3. 2015 proběhla v zasedací místnosti ÚMČ Brno-jih 
prezentace studie silnice 1/41 Bratislavská radiála v úseku od dálnice D1 po ulici 
Černovickou, za účasti zpracovatele studie PK OSSENDORF, s.r.o.. Všichni zastupitelé 
obdrželi pozvánky a někteří se zúčastnili prezentace. Pro ty, kteří se nezúčastnili, byl rozdán u 
prezence materiál 10.1.  
 
Proběhla diskuse ohledně Bratislavské radiály (p. místostarosta; p. Lamparter; xxx; Ing. 
Harant; p. starosta; Mgr. Haluza).    
  

ad 11) Různé   
 
 

11.1  Informace p. starosty -  Demolice domu Bernáčkova č. pop. 93, č. or. 1, 
619 00 Brno, za účelem výstavby nového bytového domu, DPS. 
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Pan starosta informoval přítomné o rozhodnutí ve věci Demolice Domu Bernáčkova 1. 
Budova je v zoufalém stavu, není absolutně vhodná na opravu a rekonstrukci. Projektant 
doporučil zbourání. Dům se zbourá a postaví nový DPS většího rozsahu. 
 
 
 
11.2 Dotazy  
 
MVDr. Kožíšek – Masná x Dornych - požadavek odhlučnění směrem do sídliště (stěna, val).  
 
p. místostarosta – Bude se provádět měření, pak se rozhodne. Bylo by v podmínkách SŘ 
(stěna, val). 
 
MVDr. Kožíšek – Požádala ho paní, aby tlumočil. Má problémy – v sídlišti se kradou auta, 
propichují kola u automobilů. Lze učinit nějaká opatření - např. kamerový systém.  
 
p. místostarosta – Dostáváme přehled – statistiku od policie. Nárůst je alarmující, čísla jej 
překvapila. Budeme muset podniknout nějaké kroky, např. navýšení počtu strážníků. 
 
p. starosta – Projednávali na sněmu starostů, obvod zajišťuje MČ Brno-Tuřany, bude 
navýšeno o 5 strážníků. Je to podnět. 
 
pí xxx – 2x po sobě měla propíchnuté 4 gumy u auta (v průběhu 2 měsíců) –                              
Za Mostem 18, parkoviště z ul. Schwaigrova. Řešila s policí, ta jim poradila, že by byl 
vhodný kamerový systém.  
 
p. Kittner – Děje se i v Dolních a Horních Heršpicích, on osobně měl rozbité okno. 
 
p. Harant – Budou probíhat „Sběrové dny“, chtěl požádat, zda by šlo zařídit, aby byl přistaven 
ještě 1 kontejner v ul. Záhumenice, kde je největší hustota obyvatel.  
 
p. starosta – Požádal Ing. Ruslera, aby si přistavení kontejneru vzal na starost. 
 
pí xxx – Dotaz ohledně autobazaru na ul. Lomená. 
 
Ing. Burianová – SÚ vydal rozhodnutí, bylo zrušeno. Žadatel vzal zpět svoji žádost – nyní 
žádná žádost na SÚ není. Pokud stavebník přinese novou žádost a vše bude v souladu se 
stavebním zákonem, nelze nepovolit. 
 
pí xxx– V Přízřenicích, ul. Modřická – není vybudovaná kanalizace. Nutnost vybudovat 
chodník ( tzv. „Kopeček“), než dojde k nějaké tragické události. 
 
p. místostarosta – Bylo jednáno se starostou a projektantkou v oblasti plánování. Je přislíbena 
spolupráce s městem Modřice – tzv. Generel odvodnění, potom dojde k rozhodnutí, zda půjde 
zrealizovat. 
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Občanka – Plyn se udělal, ale kanál se neudělal. 
 
p. starosta – Vstřícnost závisí na BVaK, existuje určitý „limit“, je pot řeba řešit komplexněji.  
 
p. xxx – Dotaz ohledně odhlučnění (ul. Agrozet). Až se provede měření, jak dlouho trvá 
vyřízení a postavení protihlukových zábran? 
 
p. místostarosta – To nikdo neví, kolik aut tam projede – předpoklad. Těžko se dá dnes říct, 
odhadnout– ale příliš velký provoz tu asi nebude (ul. Masná). 
 
pí xxx –  10/2012 Rada vyjádřila, byly stanoveny podmínky (val nebo protihluková stěna). 
Rada vydala usnesení a SÚ si upravil dle svého. 
 
p. starosta – Požádal paní, ať na sebe nechá kontakt (adresu, e-mail). Zjistíme a dáme paní 
vědět.  
 
Občanka – Má obavu, z jakých finančních prostředků se bude platit (tramvaj Dornych x 
Plotní) převést tramvaj na ul. Dornych. Hluk se posune do sídliště Komárov. Dotaz ohledně 
dalších etap stavby Tramvaj Dornych x Plotní, jak budou probíhat? 
 
p. starosta – Zjistí on nebo pan místostarosta. Požádal paní, ať na sebe nechá kontakt. 
 
MVDr. Kožíšek – Dotaz ohledně zahrádek u sídliště. Má se zde ze země vyjmout 
elektroinstalace – nebezpečné. Týká se i vjezdu u garáží, kde je položen nový „koberec“,  
bude se tu kopat?  
 
Ing. Rusler – Trasa vede podél zahrádek k Linde (přechod u Linde), takže nedosáhne ke 
garážím. 
 
Občanka – Jménem klubu důchodců v Komárově by chtěla poděkovat za pořádaný zájezd do 
Lešné, Luhačovic a Uherského Brodu (sobota 7. 3. 2015). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
11.3   Závěr 

      Pan starosta poděkoval přítomným členům zastupitelstva a občanům za účast, bude se 
těšit na další setkání 11. 6. 2015, kdy proběhne další zasedání ZMČ a ukončil                      
3. zasedání ZMČ Brno-jih. 
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         Ukončení zasedání v 19.48 h. 
 
 

 
Zapsala: Pažoutová D. 
V Brně dne  13.03.2015 
 
 
 
 
 
Ověřili dne: …………………………………………………………….. 
 
 
pí Jiřina Bočková ………………………………………………….......... 
 
 
pí Bc. Hana Vilámová...………………………………………………… 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                          Mgr. Ing. Daniel Kypr 
                                                                                           starosta MČ Brno-jih 


